
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

 Sida 1(21)  

KOMMUNSTYRELSENS AU 2021-04-13 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plats och tid Kommunkontoret, Röda rummet, kl. 08.00 – 10.45 
 
Beslutande Ordförande: Greger Lindqvist, S 
 Lennart Hansson, S (via länk) 
 Staffan Östman, C 
  

 
Övriga deltagare Lilian Tegnander, L (via länk) 
 Roger Hahlin, DKL (via länk) 
 Olli Joenväärä, kommunchef (via länk) 
 Simon Blomberg, ekonomichef §§ 37-41, 53-54 (via länk) 
 Marie Blomberg, skolchef § 38 (via länk) 
 Tomas Forslund, rektor § 38 (via länk) 
 Andreas Karlsson, renhållningsansvarig § 39 (via länk)  
 Peter Ahlqvist, projektledare SIKT 2,0 § 40 
 Jörgen Sikström, miljöinspektör, § 47 
 Magdalena Eliasson, kanslichef/sekreterare 
 
 
 
Utses att justera Staffan Östman, C 
 
 
Tid och plats för  Protokollet justeras elektroniskt. Signering ses på sista sidan. 
justering 
 
Sekreterare Magdalena Eliasson Paragraf 37 - 54 
  
 
Ordförande Greger Lindqvist 
 
 
 
_________________________________________________________________________________ 

BEVIS/ANSLAG 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2021-04-13 

Datum för anslagets  

uppsättande  2021-04-19  Nedtagande     2021-05-11 

Förvaringsplats för  

protokollet  Kommunkontoret 

Underskrift  ……………………………………………….………………… 

Åsa Nilsson 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
  

KOMMUNSTYRELSENS AU 2021-04-13 
  

Justerandes signatur  Kopia överensstämmer med original 

2 

 
KOMMUNSTYRELSENS ALLMÄNNA UTSKOTT 

Innehållsförteckning 

KOMMUNCHEFEN INFORMERAR ........................................................ 3 

SKOLCHEFEN INFORMERAR ................................................................ 4 

INFORMATION OM KOMMANDE SORTERING AV MATAVFALL ............ 6 

INFORMATION OM PROJEKTET SIKT 2.0 ............................................. 7 

LÖPANDE UPPFÖLJNING BUDGET 2021 ............................................... 8 

RIKTLINJER FÖR UTHYRNING AV HARPSUND I BORGAFJÄLL................. 9 

TOMT- OCH MARKPRISER I BORGAFJÄLLSOMRÅDET ......................... 10 

ÄLGEN 12 - RIVNING AV ABF-HUSET ................................................. 11 

ANLÄGGANDE AV SKOGSBILSVÄG HÖKBERGET – FJÄLLÅN - STORBERGET

 ....................................................................................................... 12 

ELLJUSSPÅR BJÖRNVALLEN .............................................................. 13 

YTTRANDE GÄLLANDE BOTTENHAVETS SAMRÅD OM 

FÖRVALTNINGSPLAN, ÅTGÄRDSPROGRAM OCH MILJÖKVALITETSNORMER 

2021-2027 ....................................................................................... 14 

ÄNDRING AV KOMMUNSTYRELSENS DELEGATIONSORDNING – 

JAKT/FISKERÄTTER ........................................................................... 15 

MOTION – ATT INFÖRA FÖRBUD MOT ATT LÄMNA HUNDAVFÖRING PÅ 

ALLMÄN PLATS ................................................................................ 16 

MOTION – ATT DOROTEA KOMMUN TAR FRAM OCH IMPLEMENTERAR EN 

HANDLINGSPLAN OM SUICIDPREVENTION ....................................... 17 

MOTION – INFÖR EN VISSELBLÅSARFUNKTION I DOROTEA KOMMUN 18 

INVESTERINGSÄSKANDE KOMFORTKYLA KONDITORIET .................... 19 

DELTAGANDE I STATLIGT HYRESSTÖD ............................................... 20 

REMISSVAR GÄLLANDE TILLFÄLLIGT STATSBIDRAG TILL KOMMUNER 21 

 

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
  

KOMMUNSTYRELSENS AU 2021-04-13 
  

Justerandes signatur  Kopia överensstämmer med original 

3 

 
Dnr. KS-2021-0023-000  § 37 
 

KOMMUNCHEFEN INFORMERAR 
 

ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Informationen noteras. 
 
SAMMANFATTNING 
Kommunchefen informerar att vi har haft en låg smittspridning av 
Covid-19 inom kommunen de senaste veckorna. Fram till och med 
vecka 13 hade vi totalt 66 bekräftade fall. Från vecka 16 är det planerat 
för att Dorotea ska få en ökad mängd doser med vaccin. 
 
Gällande sjukstugebygget finns en styrgrupp bestående av representanter 
från kommun och region som arbetar med att ta fram förslag på hur en 
framtida byggnad ska utformas för att möjliggöra samverkan mellan 
region och kommun. Kommunen förordar först och främst att 
demensboendet ska ligga i markplan för att möjliggöra utevistelse. 
Planen är att nybyggnationen ska innehålla hälsocentral, tandvård och 
hemsjukvård, dessutom skall administrativa funktioner samlokaliseras.  
 
Kommunutvecklingsgruppen ska genomföra ledardagar i april och 
september. Där fokus ska vara på vilken kultur vi vill ha både inom 
verksamheterna och ut mot medborgarna i kommunen. 
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Dnr. KS-2021-0024-600   § 38 
 

SKOLCHEFEN INFORMERAR 
 

ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Informationen noteras. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Marie Blomberg, skolchef, redogör för aktuella ärenden inom 
utbildningsverksamheterna: 
 
Gällande Covid-hantering på Strandenskolan hela vårterminen har 
präglats av fjärr/distansundervisning för årskurs 7–9 i olika former. 
Veckan före påsklovet var alla elever på plats. I nuläget är alla elever 
fortsatt på plats. Det finns en hög beredskap ifall något smittoutbrott 
skulle ske efter påsklovet. 
 
Lärcentrum blir kvar i nuvarande lokaler då Dorotea kommun ser över 
möjligheten att bli fastighetsägare för Parkvägen (Systembolagshuset). 
Musiksalen på MB där även Musikskolan bedriver sin verksamhet är inte 
en godkänd lokal, verksamheten bedrivs idag med dispens. Planer finns 
för att flytta in verksamheten till Strandenskolans lokaler inför 
höstterminen 2021. 
Byggnationen av lokal för pedagogisk omsorg i Borgafjäll fortgår och 
tidplanen visar på inflyttning under hösten 2021. 
 
Rävlyan i Borgafjäll, där finns önskemål om utökade öppettider på grund 
av vårdnadshavares arbetstider. Bemanningen ses över då personalen 
ansvarar för pedagogisk verksamhet och även lokalvård samt 
mathantering. 
 
Glädjande har underskottet gått ner rejält för utbildningsverksamheterna 
från 2019 till 2020. Det blev ett underskott 2020 på 1 470 Tkr beroende. 
De största orsakerna har varit att den nya organisationen inte fick 
genomslag förrän höstterminen, på grund av sjukdom har det delvis varit 
dubbel rektorsbemanning under hösten och vikarier har månadsanställts 
för att minska smittorisken för Covid-19.  
 
Skolinspektionens tillsyn har visat att Dorotea kommuns skolverksamhet 
årskurs F-3 samt årskurs 4–9 uppfyller skollagens krav. Dorotea 
kommun är nu godkänd och Skolinspektionen avslutar därför sin tillsyn 
gällande dessa områden. Återrapporteringen av huvudmannens 
systematiska kvalitetsarbete samt samverkan mellan skola och fritidshem 
har skett. Skolinspektionen har ännu inte meddelat sitt beslut. 
 
Dorotea kommun deltar i ett projekt gällande AIL-Arbetsintegrerad 
Lärarutbildning i samarbete med 12 andra kommuner och Umeå 
universitet. Kommunen kan förhoppningsvis anställa två personer som 
ska skall arbeta 50 % och studera till 4–6 lärare på 75 %. Beroende på 
om man hittar lämpliga personer med rätt behörighet. 
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     § 38 
 
Vilhelmina och Storuman har arbetat fram ett koncept för ett 
gemensamt gymnasieförbund. Politiker, kommunchefer och skolchefer 
från Vilhelmina, Storuman, Åsele och Dorotea deltar i ett möte om 
fortsatt medverkan i processen under april månad.  
 
Redovisning av interkommunala ersättningar (IKE) för gymnasiestudier. 
Det är svårt att få den budgeterade prislappen att räcka till då många av 
kommunens elever söker till praktiska utbildningar som är mer 
kostsamma än teoretiska utbildningar. 
 
Rektor Tomas Forslund redogör kort för läget på Strandenskolan idag. 
Mycket handlar om att ha tillräckligt med personal på plats och att få den 
nya organisationen på plats Det är många utmaningar och 
förändringsarbete tar tid.  
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  § 39 
 

INFORMATION OM KOMMANDE SORTERING AV 
MATAVFALL 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Informationen noteras. 
 
SAMMANFATTNING 
Vi kommer att behöva köpa in nya 240 liters sopkärl, som är delade med 
ett fack för matavfall och ett för restavfallet. Kraven ökar på 
kommunerna att hushållsavfallet ska sorteras ut. För att 2023 uppfylla 
EU’s avfallsdirektiv skall minst 75 % av allt matavfall sorteras ut och 
behandlas biologiskt för att energiåtervinnas enligt 3 kap. 
avfallsförordningen (2020:614). 
Det är viktigt att komma i gång med matinsamlingen både för att 
undvika vite och för att hinna trimma in och få igång ett fungerande 
system. 
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  § 40 
 

INFORMATION OM PROJEKTET SIKT 2.0 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Informationen noteras. 
 
SAMMANFATTNING 
Peter Ahlqvist, projektledare för SIKT och SIKT 2.0, redovisar kort om 
vad som hänt under SIKT och vad man nu jobbar med i SIKT 2.0. 
 
SIKT står för samverkan för integration, kompetensförsörjning och 
tillväxt. Deltagande kommuner har varit Sorsele, Storuman, Vilhelmina, 
Dorotea och Åsele under perioden 20180401–20201231. Projektägare 
har varit Region Västerbotten. 
 
Projektet har riktat sig till utrikesfödda utomeuropéer. Målsättningen var 
att minst 50% ska ha gått vidare till studier eller arbete efter avslut av 
projektet. Resultatet blev att 66% hade fått arbete eller börjat studera. 
Det har funnits 15 olika yrkesspecifika jobbspår som deltagarna valt 
mellan. Där man fokuserat på individen och praktiken varit varvad med 
teori. 
I Dorotea var det 17 personer som deltagit i projektet varav, 53 % av de 
som slutfört gått vidare en anställning på deltid, heltid samt som 
extratjänster. 
 
Resultatet och erfarenheterna av SIKT projektet ledde till att 
uppföljningsprojektet SIKT 2.0 startade år 2020. SIKT 2.0 är ett projekt 
som drivs i samverkan med Region Västerbotten, Region 10-
kommunerna och Arbetsförmedlingen.  
Projektet har som mål att fler kvinnor och män i kategorin “utsatt 
ställning på arbetsmarknaden” ska nå egenförsörjning eller närma sig 
arbetsmarknaden. Alltså en tydligt bredare målgrupp än i SIKT projektet.  
Projektet verkar genom jobbspår och en bärande del av insatserna sker 
genom att flera mindre kommuner arbetar tillsammans för att nå resultat. 
SIKT 2.0 pågår till och med år 2023-02-01. 
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Dnr. KS-2021-0116-042  § 41 
 

LÖPANDE UPPFÖLJNING BUDGET 2021 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT  
Allmänna utskottet noterar informationen. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Preliminärt utfall för verksamheternas driftbudget per sista mars 2021 
redovisas. Budget enligt 1/12 princip. 
 
Kommunen som helhet redovisar ett stort underskott mot budget.  
 
Kommunstyrelsens verksamheter redovisar i dagsläget ett överskott. 
Faktura för tjänsteköp från Doroteahus har ännu inte bokförts. 
 
Utbildningsverksamheternas redovisar i dagsläget ett överskott, IKE 
kostnader för vårterminen 2021 har ännu inte kommit. 
 
Vård och stödverksamheterna har fortsatt höga kostnader för 
hyrpersonal men med förhoppningar om att rekryteringen ska gå bättre 
framöver. De extra månadsanställningarna på grund av Covid-19 
avslutades i mars varvid underskottet bör sluta öka. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse, 210409 
Budgetuppföljning 2021 per 31 mars, 210409 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Ingen påverkan på barn. Information om verksamheternas ekonomiska 
läge. 
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Dnr. KS-2021-0046-229  § 42 
 

RIKTLINJER FÖR UTHYRNING AV HARPSUND I 
BORGAFJÄLL 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Ärendet återremitteras för vidare beredning där riktlinjerna förtydligas 
ytterligare. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Riktlinjer för uthyrning har saknats och har nu upprättats för att finnas 
som stöd för den som hanterar frågorna kring uthyrning av Harpsund. 
Det har tidigare funnits riktlinjer men dessa är ej aktuella att tillämpa 
längre varför nya uppdaterade riktlinjer tagits fram. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Riktlinjer för uthyrning av Harpsund, 210218 
Tjänsteskrivelse, 210218 
 
ÅTERRAPPORTERING 
Ingen återrapportering anses nödvändig. 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Barn bedöms inte påverkas av beslutet. 
 
 
 
Beslutet skickas till:  
Teknik och serviceavdelningen. 
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Dnr. KS-2020-0224-206  § 43 
 

TOMT- OCH MARKPRISER I BORGAFJÄLLSOMRÅDET 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta 
prisjusteringar för råmark och tomtmark i Borgafjäll enligt följande: 
 
Tomt för flerbostadshus: 235 kronor/kvm. 
Tomt för fritidshus: 400 kronor/kvm. 
Råmarkspris: Utreds separat från fall till fall. 
 
Till samtliga ovan nämnda priser tillkommer anslutningsavgift för vatten 
och avlopp, el och bredband. 
 
Tomt för egna hem inklusive vatten och avlopp: 
Tomt på ca 2000 kvm, 266 000 kronor. 
Tomt på ca 1500 kvm, 229 000 kronor. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Samhällsbyggnadsingenjör fick uppdrag att titta över priserna på 
kommunens marker och tomter i Borgafjäll med tanke på senaste tidens 
värdeutveckling och har lämnat förslag till förändringar. 
 
Då utvecklingen i fjällen går fort och att vi fortfarande ser en positiv 
värdeutveckling, så bör även priserna på kommunens tomter i 
Borgafjällområdet räknas upp. Kommunen ska hålla marknadsmässiga 
priser men kan prioritera vissa områden för att exempelvis gynna 
inflyttning till orten. Vilket man gjort då man hållit ner prisbilden för de 
tomter som skapats för egna hem (åretruntbostäder). 
Råmarkspris kan ej sättas som ett generellt pris utan det får behandlas 
särskilt, vid förfrågan från intressent. Detta på grund av att markens 
beskaffenhet varierar mycket, vilket gör att prisbilden och möjligheterna 
för marken är väldigt olika. I samband med sådana förfrågningar bör 
kommunstyrelsen ta hjälp med värderingen, om man inte anser sig ha 
tillräckliga kunskaper för att göra värderingen i egen regi.  
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse, 210309 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
Teknik och service, samhällsbyggnadsingenjör 
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Dnr. KS-2021-0058-289  § 44 
 

ÄLGEN 12 - RIVNING ABF-HUSET 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT 
Kommunstyrelsens föreslås besluta att byggnaden kallställs. Att 
byggnaden på fastigheten Älgen 12 rivs och att 400 000 kronor beviljas 
för rivning av byggnaden. Till kommunstyrelsens sammanträde i maj 
skall förslag finnas på hur rivningen ska finansieras. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Älgen 12 är i stort renoveringsbehov där kostnaderna uppgår till minst 
600 000 kr. Kommunen har svårt att hitta hyresgäster och byggnaden får 
inte användas till boende enligt gällande detaljplan. I detaljplanen 
hänvisar man även till att byggnaden på sikt ska saneras bort. Teknik och 
service bedömer att vi nu är i ett läge då byggnaden bör saneras bort. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse rivning av fastighet Älgen 12, 210301 
Detaljplan Älgen 12 
 
ÅTERRAPPORTERING 
Hösten 2022 
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Dnr. KS-2021-0080-310  § 45 
 

ANLÄGGANDE AV SKOGSBILVÄG HÖKBERGET – 
FJÄLLÅN - STORBERGET 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT 
Kommunstyrelsens föreslås godkänna projekterad kostnad för alternativ 
2 och bevilja 196 998 kronor till bygget av väg enligt projektering. 
Till kommunstyrelsens sammanträde i maj skall förslag finnas på hur 
vägbygget ska finansieras. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Kommunen blev inbjuden av andra markägare att vara med att bygga väg 
från Hökbergvägen (före detta hundklubben) mot Fjällån och baksidan 
av Storberget. Kommunen äger fyra skogsfastigheter som kan betjänas 
av vägen vid kommande skogliga åtgärder. Att ha vägar till sina 
fastigheter höjer värdet på fastigheterna samt att det är 
kostnadsbesparande att göra en gemensam väg. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Kostnadsberäkning inklusive kartbild, 210202 
Tjänsteskrivelse, 210323 
 
ÅTERRAPPORTERING 
Återrapportering sker under projektets gång. 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Beslutet bedöms inte påverka barn. 
 
 
 
Beslutet skickas till:  
Teknik och Service, Samhällsbyggnadsingenjör. 
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Dnr. KS-2021-0009-823  § 46 
 

ELLJUSSPÅR BJÖRNVALLEN 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT 
Kommunstyrelsen föreslås avveckla belysningen på Björnvallens 5 km 
elljusspår men behålla skidspåret som ett dagspår. De kortare spåren 
fortsätter att vara belysta. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Belysningen runt Björnvallens elljusspår är gammalt och många lampor 
lyser inte. På grund av armaturernas ålder räknas lamporna numera som 
reservdelar och är lika kostsamma som en ny armatur. Det är totalt 149 
armaturer av den äldre modellen runt Björnvallens elljusspår, varav 111 
befinner sig runt 5 km-spårets sträckning. Även stolparna, som är gjorda 
i trä, behöver bytas ut. Därför föreslås att 5 km-spårets belysning 
avvecklas och spåret behålls som ett dagspår. 
De kortare spåren, 800 meter och 1,5 km, ska fortsättningsvis vara 
belysta. De fungerande lamporna från 5 km-spåret kommer att användas 
till dessa spår så länge de räcker. Därefter behöver belysningen bytas ut 
på dessa spår. 
 
I och med att spåret runt Bergvattensjön har breddats och är belyst, 
fungerar det nu för både klassisk skidåkning och skate. Det är ett 
skidspår som är tillgängligt för fler och tilltalar en större målgrupp.  
 
Kontakt har tagits med Dorotea IF, men de kan inte ta över driften och 
bytet av armaturer och stolpar. Ett överslag på kostnad för att byta ut 
stolpar och armaturer är minst en miljon för materialet. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse, 210107 
Barnkonsekvensanalys - elljusspår Björnvallen 
Protokoll KS 210215, § 9 
Skrivelse, 210325 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Har tagit barnkonventionen i beaktande. 
 
 
 
Beslutet skickas till:  
Kultur- och fritidschef 
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Dnr. KS-2021-0082-430   § 47 
 

YTTRANDE GÄLLANDE BOTTENHAVETS SAMRÅD OM 
FÖRVALTNINGSPLAN, ÅTGÄRDSPROGRAM OCH 
MILJÖKVALITETSNORMER 2021–2027 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT  
Dorotea kommun är negativ till hur Sverige tillämpar vattendirektivet 
gällande vattenkraften, där maximalt antal undantag skall nyttjas i 
Ångermanälven, vilket innebär att i stort inga miljöförbättrande åtgärder 
som minskar kraftproduktionen kommer att utföras i älven. Dorotea 
kommun lämnar yttrande enligt föreslagen svarsmall. 

 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Vattenmyndigheten i Bottenhavets vattendistrikt beslutar vart sjätte år 
om förvaltningsplan, åtgärdsprogram och miljökvalitetsnormer för sjöar, 
vattendrag och grundvatten i distriktet. Detta för att uppfylla EU:s 
vattendirektiv, vars grundläggande mål är att ytvatten och grundvatten 
ska uppnå god ekologisk status. Förvaltningsplanen är en övergripande 
beskrivning av förhållandena inom distriktet. Åtgärdsprogrammet anger 
vilka åtgärder Sveriges myndigheter och kommuner behöver vidta inom 
sina respektive ansvarsområden för att miljökvalitetsnormerna för de 
olika vattenförekomsterna ska uppfyllas. 
Som en del av samrådet har Dorotea kommun fått möjlighet att yttra sig 
över förslaget till förvaltningsplan, åtgärdsprogram och 
miljökvalitetsnormer (MKN) för perioden 2021 – 2027, samt för MKN 
gällande vatten som påverkas av vattenkraft 2022–2024. Samrådet pågår 
till den 30 april 2021. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Svarsmall till Vattenmyndigheten gällande förvaltningsplan och 
åtgärdsprogram för vatten 2021–2027 där även yttrande gällande förslag 
till miljökvalitetsnormer för vatten påverkade av vattenkraft 2022–2024 
finns under punkt 7.2.  
Tjänsteskrivelse, 210323 

 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Beslutet bedöms inte påverka barn.  
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Dnr. KS-2021-0012-002   § 48 
 

KOMMUNSTYRELSENS DELEGATIONSORDNING – 
REVIDERING JAKT/FISKERÄTTER 
 
ALLMÄNNA UTKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT  
Kommunstyrelsens föreslås besluta att godkänna tillägg av 
samhällsbyggnadsingenjör som delegat gällande beslut om jakt och 
fiskerätt upp till ett år. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Delegationsordningen för kommunstyrelsen är i behov av ytterligare 
justering, ansvarig för fiskerätt saknas som delegat i 
delegationsordningen, läggs till i samma punkt 5.32 som jakträtten.  
 
I punkt 5.32 läggs samhällsbyggnadsingenjör till som delegat. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse, 210330 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Ärendet berör ej barn. 
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Dnr. KS-2021-0048-100   § 49 
 

MOTION – ATT INFÖRA FÖRBUD MOT ATT LÄMNA 
HUNDAVFÖRING PÅ ALLMÄN PLATS 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Motionen överlämnas till miljö- och byggnadsnämnden för beredning av 
motionen. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Jimmy Frohm SD, inkommer med följande motion och ordförande 
föredrar ärendet för kommunfullmäktige: 
”Den senaste tiden har det rapporterats in allt fler klagomål på grund av 
att avföring från hundar ligger utspritt över gator och torg runt om i 
kommunen. Allra helst fram mot vårkanten blir det än mer tydligt och 
synligt då soltimmarna blir fler och avföringen tinar fram i den vita snön. 
Detta skapar irritation bland befolkningen och det är inte helt uteslutet 
att någon faktiskt kan trampa i det och dra med sig det vidare, samt 
kosmetiskt sett så ser det inte så värst trevligt ut. Så sent som i tisdags 16 
februari i år publicerade P4 Västerbotten att Dorotea kommun är den 
enda kommunen i Västerbotten där det är bötesfritt att lämna spillning 
från hundar på allmän plats. I alla andra kommuner är det förbjudet 
enligt dem lokala ordningsföreskrifterna som ligger på nätet. 
 
Förslag  
Genom att införa ett tydligt förbud mot detta, såsom andra kommuner i 
Västerbotten, visar Dorotea att det finns ett förbud som samtliga 
hundägare ska förhålla sig till samt att Dorotea kommun uppdaterar de 
lokala föreskrifterna på hemsidan. 
 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta: 
att Dorotea kommun inför förbud mot att lämna hundavföring på 
allmän plats 
att Dorotea kommun uppdaterar de lokala ordningsföreskrifterna på 
hemsidan med det nya förbudet” 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Motion från Sverigedemokraterna (SD), 2021-02-21 
Protokoll KF 210329 § 3 
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Dnr. KS-2021-0064-700   § 50 
 

MOTION – ATT DOROTEA KOMMUN TAR FRAM OCH 
IMPLEMENTERAR EN HANDLINGSPLAN OM 
SUICIDPREVENTION 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Motionen överlämnas till vård och stödutskottet för beredning. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Jimmy Frohm SD, inkommer med följande motion och ordförande 
föredrar ärendet för kommunfullmäktige: 
”233 av länets 290 kommuner saknar en övergripande handlingsplan för 
att förebygga självmord, enligt siffror från Sveriges Kommuner och 
Regioner. För Västerbottens del är det bara 5 av samtliga 15 kommuner 
som har en sådan handlingsplan och Dorotea finns inte med på den 
listan. 2019 var det närmare 1600 personer som tog livet av sig i Sverige 
och varje år dör i genomsnitt 34 personer i Västerbottens län genom att 
ta sitt liv. Inte allt för länge sedan har personer tagit sitt liv även här i 
närområdet. Samtidigt har antalen samtal till SOS-alarm som rör just 
suicid ökat under Coronapandemin. Kommuner är inte skyldiga att ha en 
övergripande handlingsplan för att förebygga självmord men den ideella 
organisationen Suicide Zero anser att lokala planer behövs för att kunna 
jobba brett och långsiktigt. Det handlar till exempel om att säkra 
broräcken, ge stöd till ensamma äldre och att barn får lära sig prata om 
hur de mår i skolan. 
 
Genom att Dorotea kommun utarbetar och implementerar en 
handlingsplan för att förebygga suicidförsök/suicid och därmed öka den 
psykiska hälsan i kommunen skall ingen person, barn, vuxen eller äldre, 
behöva hamna i en sådan situation att suicid upplevs som den enda 
utvägen, ingen ska behöva ta sitt liv. En viktig förutsättning för denna 
måluppfyllelse är att verka för ökad allmänkunskap om psykisk hälsa och 
suicidförebyggande åtgärder bland kommunens anställda och invånare. 
 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta: 
att Dorotea kommun tar fram samt implementerar en handlingsplan om 
suicidprevention inom kommunens verksamheter. 
att Dorotea kommun aktivt jobbar för att främja den psykiska hälsan i 
kommunen och dess verksamheter.” 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Motion från Sverigedemokraterna (SD), 2021-03-07 
Protokoll KF 210329 § 4 
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Dnr. KS-2021-0072-022   § 51 
 

MOTION – INFÖR EN VISSELBLÅSARFUNKTION I 
DOROTEA KOMMUN 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bifalla 
motionen och att kommunen inför en visselblåsarfunktion via e-tjänster.  
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Arne Näslund, DKL inkommer med följande motion och ordförande 
föredrar ärendet för kommunfullmäktige: 
”Det är viktigt att tidigt fånga upp och agera på signaler om eventuella 
missförhållanden i offentlig verksamhet. Därför bör Dorotea kommun 
etablera en visselblåsarfunktion som är till för både anställda och 
medborgare. 
 
Dorotea kommun som organisation bör uppmuntra alla medborgare att 
anmäla eventuella missförhållanden och att det är av stor vikt att ett 
visselblåsarsystem är kopplat till en extern kanal och inte ingår i den 
dagliga hanteringen av ärenden. 
 
Undertecknad yrkar att kommunstyrelsen får i uppdrag att införa ett 
visselblåsarsystem i Dorotea kommun.” 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Motion från Dorotea kommunlista (DKL), 2021-03-14 
Protokoll KF 210329 § 5 
Förslag på visselblåsarfunktion 
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Dnr. KS-2021-0076-299  § 52 
 

INVESTERINGSÄSKANDE KOMFORTKYLA KONDITORIET 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL BESLUT 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att bevilja 100 000 kronor, från 
kommunstyrelsens investeringsram, för installation av komfortkyla (AC) 
i konditoriets lokaler. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
I dagsläget blir det väldigt varmt sommartid i konditoriets lokaler. Detta 
innebär ett arbetsmiljöproblem. Även besökarna påverkas under varma 
sommardagar. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse, 210316 
Investeringsäskande – komfortkyla konditoriet 
 
ÅTERRAPPORTERING 
Våren 2022 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
Teknik och service 

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
  

KOMMUNSTYRELSENS AU 2021-04-13 
  

Justerandes signatur  Kopia överensstämmer med original 

20 

 
Dnr. KS-2021-0115-040  § 53 
 

DELTAGANDE I STATLIGT HYRESSTÖD 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT  
Dorotea kommun fortsätter delta i det statliga hyresstödet under 
förutsättning att stödet förlängs. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Dorotea kommun har en chans att stödja sina lokala företagare genom 
hyresstödet där hyresgästen får 50% nedsättning av lokalhyran. Staten tar 
halva kostnaden och kommunen tar andra hälften. Att stödja 
kommunens företag bör ses av hög vikt då ett aktivt företagsliv är en 
grundbult i samhället. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Tjänsteskrivelse 
 
ÅTERRAPPORTERING 
Kostnader återrapporteras till AU efter Boverket handlagt de inkomna 
ansökningarna. 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Ärendet berör ej barn. 
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Dnr. KS-2021-0113-040  § 54 
 

REMISS - TILLFÄLLIGT STATSBIDRAG TILL VISSA 
KOMMUNER OCH REGIONER FÖR KOMMUNALA 
ÅTGÄRDER FÖR EN EKONOMI I BALANS 
 
ALLMÄNNA UTSKOTTETS BESLUT 
Dorotea kommuns ställer sig positiva till att införa ett stöd till 
ekonomiskt svaga kommuner. Remissvar som ekonomichefsgruppen i 
R10 skrivit gemensamt, godkänns och skickas till finansdepartementet. 
 
SAMMANFATTNING AV ÄRENDE 
Finansdepartementet har valt ut Dorotea kommun som en remissinstans 
gällande ett särskilt tillfälligt statsbidrag till ekonomiskt utsatta 
kommuner. 
R10 ekonomichefsgrupp har formulerat ett gemensamt remissvar som 
hela R10 ställer sig bakom. 
 
BESLUTSUNDERLAG 
Förslag till remissvar, 210412 
Tjänsteskrivelse, 210412 
 
TAGIT HÄNSYN TILL BARNKONVENTIONEN 
Påverkar ej barn. 
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